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říjen 2018
ZDARMA

Město:  Golčův Jeníkov
Části obce:  Stupárovice, Sirákovice, Olšinky, Nasavrky, Římovice, Dolík, Budka, Vrtěšice, Kobylí Hlava

Obce:  Chrtníč, Nová Ves u Leštiny, Podmoky, Skryje, Zvěstovice

VÍTÁNÍ NOVÝCH 
SPOLUOBČÁNKŮ

AKTUALITY 
Z FOTBALOVÉHO 

ODDÍLU

KLUCI ZE SEDMIČKY 
SRŠÍ KREATIVITOU

Letošní sucho se projevilo i v dýňovém světě. 
Rodina Pipků uvádí: „Milí návštěvníci „Dýňového světa 2018“.  
Letošní hrozné sucho decimovalo naše dýňové pole. Dýně máme, 
ale méně a menší, některé druhy dýní a dýně velké velikosti letos  
v Dýňovém světě nenajdete. Ať chceme či ne, jsme závislí na přírodě 
a jejích rozmarech.
Protože nejčastějšími návštěvníky Dýňového světa jsou v posled-
ních letech rodiny s dětmi, čím dál tím více se snažíme o to, aby se  
u nás měly děti kde vyřádit. Letos budete v Dýňovém světě cítit vůni 
dřeva. V zahradě najdete nové vyžití mezi smrkovými kládami.
Těšit se můžete na naše nové přírůstky: telátko, prasátko, jehňátka  
a srpnová mini-kůzlátka.
Pokud jste vášnivými pěstiteli dýní a máte i přes letošní velké sucho 
krásné výpěstky, můžete se s nimi u nás pochlubit. Vaše výpěstky 
rádi vystavíme a pokud s tím budete souhlasit, opatříme cedulkou  
s Vaším jménem a bydlištěm.

Na Statku u Pipků se zabýváme pěstováním dýní a obilovin.  
V podzimních měsících pořádáme každoročně „Dýňový svět“.  
Při návštěvě našeho statku se můžete pokochat pohledem na mnoho 
různých druhů dýní, potěšit se se zvířaty typickými pro český  
venkov a případně zakoupit dýni vhodnou na vaření, na dekoraci 
nebo na vyřezávání. Děti se mohou vyřádit třeba na slámo-bazénu.“
Dýňový svět je otevřen již od 22. září. Vrata pro návštěvníky se defi-
nitivně zavřou už brzy, a to v neděli 4. listopadu 2018

Otevírací doba:
Pondělí až pátek vždy od 14:00 do 18:00 hodin. 
(Pro veřejnost v dopoledních hodinách je zavřeno, důvodem jsou 
objednané návštěvy mateřských a základních škol.)
Ve dnech podzimních prázdnin 29. a 30. října 2018 je otevřeno  
od 9:00 do 18:00 hodin.

Lucie Chaloupková

SUCHO ZAMÁVALO I S ÚRODOU DÝNÍ



Přítomni:  13 členů ZM
Omluveni:  2 členové ZM (M. Málek, P. Koláčný)  
Neomluveni: 0 členů ZM            
  
138/2018 Určení ověřovatelů
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje ověřovateli zápisu  
Miroslava Dibelku a Martina Mrkvičku.

139/2018 Určení zapisovatele
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje zapisovatele Romana 
Mazůrku.

140/2018 Schválení programu
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje následující program 
zasedání:
  
 1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) 
  a zapisovatele
 2) Schválení programu
 3) Zpráva z jednání rady
 4) Koupě podílu 1/6  pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov 
 5) Koupě podílu 1/4  pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov  
 6) Koupě podílu 1/2  pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov 
 7) Koupě podílu 1/2  pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov 
 8) Prodej pozemku v k.ú. Stupárovice
 9) Prodej pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov (AGRO družstvo)
 10) Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov (AGRO družstvo)
 11) Záměr prodeje části pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 12) Dar z rozpočtu města (NF Sedmička)
 13) Dar Základní škole Golčův Jeníkov
 14) Dar – převod pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
 15) Veřejnoprávní smlouva č. 1/2018 o poskytnutí dotace 
  – dodatek č. 1
 16) Rekonstrukce veřejného osvětlení Obora – dodatek č. 2
 17) Rekonstrukce chodníků ul. 5. května – dodatek č. 1
 18) Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím 
 19) Diskuse

141/2018   Zpráva z jednání rady 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu z jed-
nání rady města za uplynulé období bez připomínek. 

142/2018 Koupě podílu 1/6 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu 1/6 

pozemku č.p. 2216/8 o výměře 63 m2 a podílu 1/6 pozemku  
č. p. 2220/25 o výměře 38 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov. Prodávající  
I. P., bytem Krakovany. Kupní cena za oba podíly stanovená znalec-
kým posudkem činí 1.245 Kč. 

Termín plnění: 30. 11. 2018                           Zodpovídá: místostarosta
 
143/2018   Koupě podílu 1/4 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu  
1/4 pozemku č.p. 2216/8 o výměře 63 m2 a podílu 1/4 pozemku  
č. p. 2220/25 o výměře 38 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov. Prodávající  
M. L., Teplice. Kupní cena za oba podíly stanovená znaleckým  
posudkem činí 1.870 Kč. 

Termín plnění: 30. 11. 2018                            Zodpovídá: místostarosta

144/2018   Koupě podílu 1/2 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu  
1/2 pozemku č.p. 2058 o výměře 578 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov.  
Prodávající P. K., bytem Praha 5. Kupní cena za podíl 1/2 stanovená 
znaleckým posudkem činí 84.100 Kč. 

Termín plnění: 30. 11. 2018                            Zodpovídá: místostarosta

145/2018 Koupě podílu 1/2 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu  
1/2 pozemku č.p. 2058 o výměře 578 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov.  
Prodávající E. K., bytem Praha 5. Kupní cena za podíl 1/2 stanovená 
znaleckým posudkem činí 84.100 Kč. 

Termín plnění: 30. 11. 2018                            Zodpovídá: místostarosta

146/2018 Prodej části pozemku k.ú. Stupárovice        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje prodej části pozem-
ku p.č. 1216/5, nově zaměřeného a označeného jako pozemek  
p.č. 1216/10, o výměře 128 m2 v  k.ú. Stupárovice. Kupující P.  J.,  
Golčův Jeníkov, kupní cena 6.400 Kč za pozemek a 7.000 Kč nákla-
dy za vyměření. Tedy celkem 13.400 Kč. Záměr prodeje vyvěšen 
v době od 4. 9. 2018 do 25. 9. 2018.

Termín plnění: 30. 11. 2018                            Zodpovídá: místostarosta

147/2018 Prodej pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření kupní 

Usnesení z jednání zastupitelstva města Golčův Jeníkov
č. 8/2018 konaného dne 24. září 2018

  Další čtyřletka je za námi
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Ani jsme se nenadáli a jsou za námi další 4 roky života nás všech  
i života města. Po nástupu na radnici jsme se domnívali, že naším 
úkolem bude především oprava a úprava veřejných prostranství  
v Jeníkově i v okolních vesnicích. Velmi rychle jsem však zjistil,  
že nejakutnějším problémem nejsou cesty, chodníky, náměstíčka  
a návsi, ale voda. Ve všech vesnicích kolem Jeníkova velmi rychle 
ubývala a do několika vesnic jsme na celé měsíce museli zajišťovat 
dodávku pitné vody cisternami. Po desítkách jednání se díky  
aktivní pomoci pracovníků kraje Vysočina, Ministerstva zeměděl-
ství, Životního prostředí, Státního fondu životního prostředí  
a médiím podařilo připravit realizaci stavby vodovodů ve všech 
vesnicích. Dokonce se povedlo i nastavit stavbu vodovodů podle 
toho, jak jednotlivé lokality vysychaly. I přes to se povedlo připra-

vit řadu rekonstrukcí uličních prostor v Jeníkově, i když byly  
komplikovány výkupy pozemků a jednáním s vlastníky sítí.  
V následujících letech se tedy můžeme dočkat toho, že se podoba 
Jeníkovských ulic výrazně změní k lepšímu. Povedlo se připravit 
i několik velkých staveb, do kterých se město nemůže pustit samo, 
ale musí získat dotační pomoc. Jedná se především o komunitní 
centrum (akce kraje), sportovní halu a hasičskou zbrojnici. Každá 
z těchto staveb by Jeníkov v určité oblasti posunula výrazně dál. 
Všechny tyto příležitosti má ve svých rukou nové vedení Jeníkova. 
Přeji mu, aby využilo co nejvíce toho, že se nyní městu ekonomic-
ky daří, a nepromeškalo žádnou z příležitostí, které máme. 

Vlastimil Marušák



smlouvy mezi prodávajícím Město Golčův Jeníkov, Náměstí  
T. G. Masaryka čp. 110, Golčův Jeníkov, IČ: 00267406 na straně  
jedné a kupujícím AGRO družstvo, 5. května 7, Golčův Jeníkov, 
IČ: 64829928 na straně druhé. Smlouva se týká prodeje pozemku 
par. č. 342/72 o výměře 224 m2, pozemku par. č. 342/88 o výměře  
76 m2, pozemku par. č. 2658 o výměře 50 m2 a nově vytvořeného 
pozemku par. č. 331/108 o výměře 41 m2 vše v k.ú. Golčův Jeníkov, 
celková prodejní cena těchto pozemků činí 29.330 Kč. 
 
Termín plnění: 30. 11. 2018                                      Zodpovídá: starosta

148/2018   Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření kupní 
smlouvy mezi kupujícím Město Golčův Jeníkov, Náměstí  
T. G. Masaryka čp. 110, Golčův Jeníkov, IČ: 00267406 na straně  
jedné a prodávajícím AGRO družstvo, 5. května 7, Golčův Jeníkov, 
IČ: 64829928 na straně druhé. Smlouva se týká nákupu pozemku 
par. č. 252/1 o výměře 329 m2, nově vytvořeného pozemku  
par. č. 2749 o výměře 32 m2 a nově vytvořeného dílu „a“ par. č.  
st. 201  o výměře 76 m2 vše v k.ú. Golčův Jeníkov, celková prodejní 
cena těchto pozemků činí 32.780 Kč 

Termín plnění: 30. 11. 2018                                      Zodpovídá: starosta

149/2018   Záměr prodeje části pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo  žádost L. M.,  
M. a M. H., V.K., M. a R. P., všichni bytem Golčův Jeníkov, týkající 
se prodeje části pozemku č. 331/2 v k.ú. Golčův Jeníkov, a zejména  
z technických důvodů prodej odkládá do doby, kdy bude v  dané  
lokalitě dokončena realizace přeložky elektrického vedení. Zastupi-
telstvo současně odmítá nové zaměření uvedeného pozemku. 

Termín plnění: neurčeno                                        Zodpovídá: neurčeno

150/2018   Dar z rozpočtu města – (NF Sedmička)      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo žádost Nadačního 
fondu Sedmička polytechnický kroužek, Mírová 54, 582 82 Golčův 
Jeníkov, IČ: 07100817, o poskytnutí daru z  rozpočtu města pro 
kroužek Šikuláček, na měsíce říjen, listopad a prosinec 2018 ve výši 
6.000 Kč. Zastupitelstvo města poskytnutí daru odkládá do doby, 
než bude vyjasněna činnost a místo působení kroužku Šikuláček.  

Termín plnění: 28. 2. 2019                             Zodpovídá: místostarosta 

151/2018   Dar základní škole Golčův Jeníkov      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje Základní škole  
a Mateřské škole Golčův Jeníkov, příspěvkové organizaci,  
IČ: 70986002, přijetí finančního daru ve výši 3.000 Kč na podporu 
činnosti vedoucích týmů při přípravě týmu na soutěž Stavíme 
z Merkuru. Dar poskytl Kraj Vysočina, Žižkova 57, 587 33 Jihlava, 
IČO: 70890749. 

Termín plnění: 30. 9. 2018                              Zodpovídá: místostarosta 

152/2018   Dar – převod pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření darovací 
smlouvy mezi Krajem Vysočina, Žižkova 57, 587 33 Jihlava, IČO: 

708 90 749 jako dárce na straně jedné a Městem Golčův Jeníkov, 
Nám. T. G. Masaryka 110, 582 82 Golčův Jeníkov, IČO: 00267406 
jako obdarovaný na straně druhé. Kraj Vysočina touto smlouvou 
daruje do majetku Města Golčův Jeníkov pozemek par.č. 2201/1  
o výměře 6781 m2 a pozemek par.č. 2226/9 o výměře 198 m2  
vše v k.ú. Golčův Jeníkov. 

Termín plnění: 30. 11. 2018                                      Zodpovídá: starosta

153/2018   Veřejnoprávní smlouva č. 1/2018 – dodatek č. 1      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje dodatek č. 1 k Veřej-
noprávní smlouvě č. 1/2018 o poskytnutí dotace z rozpočtu města 
pro Myslivecký spolek Golčův Jeníkov se sídlem Podmoky 48, IČ: 
682 08 812. Dodatkem se mění čl. II, odst. 1, písmeno d), kdy termín 
čerpání dotace se z původního data do 31. 12. 2018 posouvá na nový 
termín, dotaci vyčerpat do 30. 6. 2019.

Termín plnění: 30. 11. 2018                            Zodpovídá: místostarosta

154/2018   Rekonstrukce VO Obora – dodatek č. 2       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a schvaluje uzavře-
ní dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo týkající se akce „Rekonstrukce  
VO Obora“. Zhotovitel akce společnost RAISA, spol. s.r.o. Havlíč-
kova 822, 280 02 Kolín IV, IČ: 43005071. Dodatkem č. 2 se mění 
počet světelných bodů (navýšení), s tím související potřebné úpravy 
a je aktualizován rozsah skutečně realizovaných prací. Sjednaná 
cena díla se dodatkem č. 2 mění z  původní ceny 1.776.199,07 Kč  
bez DPH na cenu 1.698.710,13 Kč bez DPH. 

Termín plnění: 30. 09. 2018                                      Zodpovídá: starosta

155/2018   Rekonstrukce chodníků ul. 5. května – dodatek č. 1      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a schvaluje uzavře-
ní dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo týkající se akce „Rekonstrukce 
chodníků ul. 5. května“. Zhotovitel akce společnost TES, spol. s r.o. 
Vrchlického 1354, Čáslav, IČO: 47539330.  Dodatkem č. 1 se mění 
rozsah předmětu plnění dle skutečných výměr ploch, nad rámec 
zadání. Dále je dodatečný požadavek SUS KV na opravu a výměnu 
silně degradovaných uličních vpustí pro odvod dešťových vod  
z vozovky komunikace a obnova degradované živičné obalové vrst-
vy vozovky (od nám. T. G. Masaryka až ke kruhové křižovatce). 

1. Aktualizace výměr dle skutečnosti 5.413.404,59 Kč včetně DPH, 
snížení ceny o 202.436,77 Kč včetně DPH oproti SOD. 
2. Výměna a doplnění silničních vpustí za cenu 403.032,85 Kč včet-
ně DPH. 
3. Obnova živičné vrstvy za cenu 1.629.047,20 Kč včetně DPH. 

Termín plnění: 30. 09. 2018                                Zodpovídá: starosta

156/2018   Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu staros-
ty města týkající se probíhajících akcí.

 Mgr. Vlastimil Marušák Bc. Miroslav Mrkvička
 starosta místostarosta

3

UZÁVĚRKA do Listů z Golčova Jeníkova č. 11/2018:
 

své články, fotky, inzerci apod... zasílejte na listy@golcuv-jenikov.cz do 4. 11. 
Články budou uveřejněny až po potvrzovacím e-mailu. 

Pokud tento potvrzovací e-mail neobdržíte, volejte prosím na tel. č. 604 528 324.

číslo 10 / říjen 2018
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Pomalu se k závěru chýlí příprava výstavby Jeníkovské sportovní 
haly. Jakmile bude vydáno stavební povolení, bude možné rozjet  
kolotoč jednání o dotační podpoře. Bude se jednat o velkou  
a nákladnou stavbu, proto bude nezbytné zkombinovat dotační pod-
poru z více zdrojů (ideálně Ministerstvo školství, mládeže a tělový-
chovy a kraj Vysočina). 

Již několikrát jsme na zastupitelstvu přemýšleli o tom, co se bude dít 
dál, pokud bude hala opravdu postavena. Co od té chvíle bude  
se sokolovnou? Ta již nyní není v dobrém technickém stavu a nutně 
potřebuje rekonstrukci. Pokud ji přestane využívat škola a různé 
spolky pro sportovní aktivity, ztratí hlavní využití a ideální by bylo 

zrekonstruovat ji už pro nějaký nový účel. Problémem ale je, že tato 
budova nepatří městu a investovat do ní velké částky by mohlo být 
problematické z hlediska správy majetku. 
Proto jsem byl zastupitelstvem pověřen, abych projednal s Českou 
obcí sokolskou možnost převedení sokolovny do majetku města. 
Díky Všesokolskému sletu se schůzka oddálila až na 2. října.
Paní starostka byla velmi vstřícná a takovouto možnost dokonce 
přivítala. Pokud tedy město a místní sokolská obec budou mít  
i nadále o podobné řešení zájem, je bez problémů možné sokolovnu 
převést do majetku města a již jako městskou budovu ji s dotací zre-
konstruovat.

Vlastimil Marušák

Jedná se o 14 akcí města a 3 akce, které město připravovalo společně 
s někým - s VAKem (kanalizace), s krajem Vysočina (komunitní 
centrum) a s Povodím Labe (vyčištění Váhanky). Všechny tyto  
projekty jsou reálné a buď ihned, nebo s nějakým dopracováním  
je možné zahájit jejich realizaci.

1. Sportovní hala
O sportovní hale sní již mnoho let Jeníkovští sportovci i učitelé  
tělocviku. Na zastupitelstvu jsme domluvili velikost hrací plochy,  
s panem učitelem Blabolilem a zástupci dalších sportovních spolků 
vnitřní rozvržení haly i jejích příslušenství. Pak ještě bylo nutné  
vymyslet, kam přestěhujeme technické služby, a získat povolení  
na demolici staré kotelny, ve které v současné době technické služby 
sídlí. V tuto chvíli je hotov projekt haly, územní rozhodnutí nabylo 
právní moci a běží lhůta pro vydání stavebního povolení. Jsou vyře-
šeny také všechny související přeložky. Proběhla i první jednání  
o dotační podpoře, která je přislíbena ze strany kraje Vysočina.  
Ze strany MŠMT máme prověřeno, že bychom splnili všechny  
dotační podmínky.
Zároveň již delší dobu jednáme o vykoupení pozemků mezi technic-
kými službami a továrnou Jetti a.s., aby bylo možno vybudovat ne-
jen halu, ale i atletické sportoviště. Větší část z nich jsme již koupili, 
u všech ostatních jsme vyjednali dohodu o prodeji. 

2. Komunitní centrum
Toto není projekt města, ale město při jeho přípravě výrazně pomá-
halo. V jedné budově by měl být denní stacionář pro seniory a men-
tálně postižené, terapeutické dílny a poradna pro alzheimeriky,  
ale také nová městská knihovna, galerie, přednáškový sál, místnosti 
pro volnočasové aktivity a turistické informační centrum. Za budo-
vou bude velká zážitková zahrada s altánem. Projektová dokumen-
tace je hotova, stavba získala územní rozhodnutí i stavební povolení, 
v tomto roce jí byla přiznána i dotační podpora. Kraj chce požádat 
ještě o dotaci pro rozvoj sociálních služeb, aby na stavbu získal více 
finančních prostředků, protože rozpočet stavby je hodně vysoký. 
Stavba by mohla začít v roce 2019.

3. Kanalizace pro všechny vesnice patřící pod Jeníkov
Jedná se o komplexní projekt čištění odpadní vody v Olšinkách,  
Nasavrkách, Vrtěšicích, Sirákovicích, Římovicích, Budkách  
a v Kobylí Hlavě. Součástí projektu jsou i 4 kontejnerové čistírny 
odpadních vod. Projektová dokumentace je hotova, máme veškerá 
povolení a vyjádření, územní rozhodnutí i stavební povolení.  
Je třeba jen získat dotační zdroje. Přislíbenu máme dotaci z kraje,  
lze získat ještě dotaci z Ministerstva zemědělství. 

4. Nová hasičská zbrojnice a stavby, které s ní souvisejí
Hasičská zbrojnice je v současné době umístěna tak, že vjezd  

i výjezd z ní jsou velmi riskantní, a neumožňuje žádný další rozvoj 
zásahové jednotky, ani další výchovné činnosti hasičů. Chybí zde 
parkovací stání uvnitř zbrojnice i v jejím okolí, bezpečný příjezd  
a výjezd pro hasiče i pohotovostní vozidla, sportoviště pro hasiče  
i mládež. V současné době máme zpracovanou kompletní projekto-
vou dokumentaci nové zbrojnice. Územní řízení zatím nemohlo 
proběhnout, protože čeká na změnu územního plánu. S touto  
stavbou souvisí nová přípojka elektrické energie (již realizováno), 
přeložka plynu, přeložka vodoteče do Rochotského rybníku a nové 
dopravní napojení z kruhové křižovatky. 

5. Územní plán
Celý územní plán je hotov, ještě je však třeba získat kladné stanovis-
ko krajské ochrany životního prostředí. Jednání s úředníky z odbo-
ru životního prostředí již proběhlo několikrát, územní plán byl  
již dvakrát upraven, nyní čekáme na jejich konečné stanovisko.  
Následně může proběhnout veřejné projednání.

6. Chodník od Váhanky do Zahrad
Největším problémem tohoto projektu bylo, že nám nepatřily všech-
ny pozemky pod komunikací, a tak bylo třeba vyjednat několik  
prodejů, dělení pozemků a převodů mezi krajem a městem. Násled-
ně se projekt musel doplnit o prostup pod komunikací z důvodů  
povodňové ochrany (aby komunikace netvořila hráz a voda pod  
ní mohla odtékat na louky za městem). Nyní již je projekt hotov, 
získali jsme územní rozhodnutí a je zažádáno o stavební povolení. 
Již je možné vyhlásit soutěž o zhotovitele a v příštím roce je možné 
stavět. 

7. Chodník a parkovací stání u zastávky
I v tomto projektu byly dva velmi problematické body. Tím prvním 
byla snaha domluvit se s majiteli sousedních pozemků na vzniku 
společného většího parkoviště, což se nepovedlo. Tím druhým bylo 
zjištění, že České dráhy pod komunikaci před přejezdem zakopaly 
smotek svého sdělovacího kabelu, který se jim nechtělo krátit.  
Žel tím vznikl pás ochranné zóny, ve kterém se nesmí nic stavět, 
tedy ani chodník nebo parkovací stání. Proto jsme museli vyjednat 
přeložení části tohoto kabelu a nahrazení novým typem, který má 
ochranné pásmo podstatně užší. Projekt je hotov, územní rozhod-
nutí nabylo právní moci, nyní čekáme na stavební povolení. Již lze 
vyhlásit soutěž o zhotovitele a příští rok je možné stavět. 

8. Rekonstrukce Žižkovy ulice
Část Žižkovy ulice od bytového domu až k Jiráskově ulici je ve velmi 
nedobrém stavu a je zde třeba zrekonstruovat od povrchu komuni-
kace přes chodník, vjezdy až po veřejné osvětlení. Také je třeba  
postavit parkovací stání a napojení chodníku na ten v Jiráskově  
ulici. No a samozřejmě je třeba dát do pořádku spojovací uličku 

PROJEKTY, KTERÉ PŘEDÁVÁME NOVÉMU VEDENÍ MĚSTA

JAKÁ BY MOHLA BÝT BUDOUCNOST JENÍKOVSKÉ SOKOLOVNY?
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mezi Žižkovou a Jiráskovou ulicí. Projektová dokumentace je hoto-
va, zažádáno o stavební povolení je. I zde je možné začít připravovat 
realizaci.

9. Rekonstrukce chodníku a VO v Riegrově ulici
Vozovka v Riegrově ulici nepatří městu, ale kraji. Proto součástí 
akce nebude oprava povrchu silnice, ale jen chodníků, vjezdů  
a veřejného osvětlení, a to od Jetti a.s., tedy od křižovatky na Siráko-
vice na konec města. Vše je ve velmi špatné stavu, se světly je pro-
blém téměř neustálý. Projekt je hotov, je zažádáno o stavební  
povolení, je možné začít připravovat realizaci. 

10. Oprava ulice od sušky ke sběrnému dvoru, dále k Agru a tvrzi
Jedná se o generální opravu komunikace mezi suškou, sběrným 
dvorem, Agrem a tvrzí. Její součástí bude i výstavba chodníku, par-
kovacích stání a veřejného osvětlení. Bylo nutné získat zde několik 
pozemků, které už patří městu. Územní rozhodnutí je vydáno, nyní 
je třeba požádat o stavební povolení a zkoordinovat výstavbu  
se stavbou infrastruktury na pivovaru. 

11. Infrastruktura na pivovaru
Zde je již vyřešeno napojení lokality na všechny sítě, všechny  
nezbytné pozemky jsou v majetku města, projektová dokumentace 
je hotova a získali jsme všechna nezbytná vyjádření a souhlasy.  
O územní rozhodnutí je zažádáno. Bude ještě třeba získat stavební 
povolení, pak je možná realizace.

12. Rekonstrukce Husovy ulice a okolních ulic
Součástí tohoto projektu je kompletní rekonstrukce povrchů komu-
nikace, výstavba chodníků, parkovacích stání, rekonstrukce a dopl-
nění veřejného osvětlení a rekonstrukce sítí. Realizace je s ČEZem 
dojednána na rok 2019. Je hotova dokumentace, ještě nemáme 
všechny souhlasy. Je třeba získat územní rozhodnutí a stavební  
povolení. 

13. Měření rychlosti Olšinky
Je hotova studie i projekt včetně rozpočtu. Také jsou zjištěny veškeré 

informace o možnostech provozování takového systému. Je třeba 
vyjednat s novým vedením Havlíčkova Brodu podíl Jeníkova na vý-
nosech z měření a zahájit realizaci.

14. Doplnění rekreační zóny na tržišti
Tržiště je unikátním prostorem svou polohou, velikostí a doprav-
ním napojením na další části města. Proto je ideálním místem pro 
aktivní i pasivní rekreaci občanů Golčova Jeníkova. Máme zpraco-
vanou podrobnou studii doplnění těchto prostor o prvky aktivního 
i pasivního odpočinku pro děti, dospělé i seniory. Žádali jsme  
i o dotaci na část záměru, díky obrovskému převisu poptávky jsme 
skončili mezi náhradníky. Díky tomu je však na radnici zpracovaná 
studie, rozpočet i žádost o dotaci. 

15. Cyklostezka z Ráje do Hostačova
Tento projekt již nějakou dobu „spí“, protože nepatří k těm nejpod-
statnějším. Je však vybrána trasa, část pozemků jsme již vykoupili  
a především je vyjednáno se Státním pozemkovým fondem, že bude 
souhlasit s výstavbou (trasa vede téměř celá po pozemcích SPF)  
a po kolaudaci nám pozemky pod stavbou zdarma převede. Je zpra-
covaná projektová studie. 

16. Vyčištění Váhanky
Ani toto není akce města, ale město na ní spolupracovalo. Povodí 
Labe, které je správcem Váhanky, vyčistí koryto potoka od Obecní-
ho rybníka až k pivovaru, a až za Lucký mlýn vyčistí břehy a břehové 
porosty. Práce by měly být hotové do jara 2019. 

17. Oprava mostu v Ráji
Chodník, který byl přistavěn k mostu, je ve špatném stavu. Proběhlo 
posouzení stavu mostu, specializovaná firma nyní zpracovává  
projektovou dokumentaci na rekonstrukci chodníku a mostu. Bude 
třeba získat všechna povolení a akci realizovat. 

Vlastimil Marušák

Pátrám po historii Československého výrobce hasičské techniky 
z období let 1920 až 1948 a podařilo se mi získat zajímavou pohled-
nici z  2. světové války. Je na ní zobrazena hasičská zbrojnice,  
po obou stranách vlají naše státní vlajky a před  otevřenými vraty 
stojí motorová stříkačka Ebert. Jedná se o pohlednici z  obce RÁJ  
u Golčova Jeníkova. Na zadní straně je I. soutěžní křížovka a byla 
adresována redakci časopisu „Správný Kenk“ jako hádanka.
Zajímala by mě jakákoliv informace týkající se tohoto záběru.  
Kdy tato pohlednice vznikla, při jaké příležitosti (domnívám se,  
že se jednalo o předání motorové stříkačky sboru). Jakékoliv infor-
mace o této motorové stříkačce Ebert a jejím dalším osudu mají  
pro mě velkou historickou cenu. Pomozte mi uchovat historii tohoto 
výrobce hasičské techniky.                                                            
Kontakt – Kostrhoun.Ebert@seznam.cz nebo 605131168

Jan Kostrhoun 

MOTOROVÁ STŘÍKAČKA EBERT

KOSMETICKÝ SALÓN ELIŠKA ČERNOVSKÁ
tímto oznamuje, že rozšiřuje svoje kosmetické služby o péči o pleť s ajurvédskou 

bylinnou kosmetikou. Pokožka sama o sobě má velkou schopnost regenerace, 
ajurvédská péče o pleť tuto schopnost aktivuje a pomáhá zachovat pleti dlouho zdravý, 

mladistvý a pružný vzhled, což jistě stojí za vyzkoušení. 

Najdete mě na adrese Havlíčkovo nám. 116, Golčův Jeníkov.  
Objednávky předem na tel. č. 732 475 575.

číslo 10 / říjen 2018



listy@golcuv-jenikov.cz 6

Místní akční plán vzdělávání neboli MAP 
je projekt Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy (MŠMT). Hlavní myšlenka 
projektu je zaměřena na rozvoj kvalitního 
a  inkluzivního vzdělávání dětí a  žáků 

do 15 let. Zahrnuje oblasti včasné péče, předškolního a základního 
vzdělávání, zájmového a neformální vzdělávání. 
Realizace projektu zpracování Místního akčního plánu I v součin-
nosti se vzdělávacími subjekty v  území ORP Havlíčkův Brod  
a Světlá nad Sázavou skončila k  31. 1. 2018. Vzniklý dokument  
je nutný k čerpání dotačních prostředků nejen školských zařízení. 
Na zasedání Řídících výborů MAP I byly schváleny aktualizované 
Strategické rámce, které byly vytvořeny na základě osobních schů-
zek ve školách, poznatků jednání pracovních skupin a kulatých  
stolů, jednání s odborníky, zkušeností z praxe a na základě komuni-
kace s dalšími představiteli garantů vzdělávání. Strategické rámce, 
Akční plán, Analytická i Implementační část byly připravovány  
v souladu s metodikami a postupy zpracování MAP. Jedná  
se o materiál, který je  podkladem pro budoucí čerpání dotčených 
subjektů na drobné projekty (cca 50 000–300 000 Kč) v rámci nava-
zujícího projektu „MAP II a Implementace MAP“.

A tento navazující projekt se právě rozbíhá v  území obou ORP,  
jak Havlíčkův Brod, tak Světlá nad Sázavou. Realizátorem  
MAP II je opět MAS Královská stezka o.p.s. v  součinnosti  
se všemi zapojenými vzdělávacími subjekty v území. 

Dne 3. října 2018 se v rámci konání prvního zasedání Řídícího výbo-
ru v Havlíčkově Brodě  a následně Světlé nad Sázavou sešli zástupci 
členů Řídících výborů Místních akčních plánů vzdělávání II, Místní 
akční skupiny Královská stezka a zástupci ORP. Náplní schůzek 
bylo seznámení jednotlivých členů zastupujících organizací  
s  projektem MAP  II, který navazuje na ukončený projekt MAP I  
a probíhá v termínu od 1. 9. 2018 do 31. 8. 2022.
Cílem prezentace bylo seznámení účastníků s  následnými kroky. 
Součástí projektu bude plánování, zajímavé workshopy či poučné 
semináře. Výstupem projektu MAP II bude podpora znalostních  
kapacit a dále spolupráce s  místními vzdělávacími institucemi,  
např. MŠ, ZŠ, ZUŠ, SVČ, NNO apod.

Lucie Šulcová

AKTUALITY Z MÍSTNÍ AKČNÍ SKUPINY 
KRÁLOVSKÁ STEZKA O.P.S.

REALIZACE MÍSTNÍCH AKČNÍCH PLÁNŮ VZDĚLÁVÁNÍ II
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Oprava chodeb a schodišť ve staré budově Základní školy 
Z této stavební akce jsem měl opravdu strach. Nevěděli jsme,  
v jakém stavu budou betony pod dlažbou, jak na tom budou omítky, 
elektroinstalace, zdi pod omítkami. Navíc byla firma limitována 
dvěma měsíci prázdnin, během kterých musela vše stihnout. 
V průběhu prací jsme zhotoviteli navíc přidali spoustu další práce, 
protože jsme chtěli vyměnit dlažby v celém rozsahu chodeb, opravit 
zavlhlé omítky v družině a vyměnit světla na chodbě tak, aby vyho-
vovala normám. 
V rámci otevřených dveří ZŠ přišlo cca 160 lidí, aby se podívali na 
výsledky rekonstrukce, a tak mohou potvrdit, že se vše velice poved-
lo. Nová dlažba vytváří mozaiku, všude jsou nová světla, uprostřed 
prvního schodiště byl vybourán výtah, takže schodiště i chodby 
jsou krásně prosvětlené, bylo doplněno a opraveno zábradlí a zdi  
i stropy jsou nově vymalovány. 
Celá akce je řádně dokončena a převzata. 

Doplnění a rekonstrukce veřejného osvětlení v Oboře 
V Oboře podstatnou měrou chyběly lampy veřejného osvětlení, byla 
zde velmi stará a poruchová rozvodná skříň, a proto jsme řešili  
rekonstrukci VO v rámci celé této části města. 18 lamp bylo pone-
cháno stávajících, 40 bylo namontováno nových. Všechno jsou  
to LED svítidla s velmi příjemným směrovým světlem, které nezvy-
šuje světelný smog, ale svítí pouze pod sebe. Nechali jsme namonto-
vat různě vysoká a intenzivní světla, aby u hlavní silnice bylo světla 
nejvíc, v uličkách u chat naopak nejméně. Tato světla mají navíc vý-
razně menší spotřebu než ta stávající se sodíkovými výbojkami. 
Stavba je již dokončena a předána. Nyní bude ještě třeba vyúčtovat 
dotaci. 

Vodovod a kanalizace ve Stupárovicích
I tato akce je již téměř dokončena. Vodovod i kanalizace 
jsou již rozvedeny téměř po celých Stupárovicích.  
V době psaní tohoto článku již chyběl jen malý kousek 
výkopů za rybníčkem na návsi a osazení přečerpávací 
šachty na konci vesnice. Ještě zbývá opravit silnici.  
Ta bude před zimou provizorně opravena uhutněným 

štěrkem, nový asfalt bude položen až na jaře, aby si hlína ve výko-
pech mohla přes zimu sednout a asfalt nedělal „vlny“. 

Vodovod a kanalizace Římovice
První výkop této stavby by měl proběhnout v následujících dnech. 
Hlavní řad by měl být mezi Jeníkov a Římovice položen do konce 
roku. Jakmile to počasí příští rok dovolí, měly by být zahájeny výko-
pové práce přímo ve vesnici. Ideální by bylo, aby se do té doby  
povedlo zorganizovat i výstavbu kanalizace, aby obě stavby proběh-
ly spolu, tak jako ve Stupárovicích, aby nebylo třeba rozkopat vše 
dvakrát po sobě a hradit stejné práce dvakrát. 

Oprava domu č.p. 145
V tuto chvíli jsou již plně opraveny a zkolaudovány 3 byty, do nichž 
jsou přestěhováni stávající nájemníci. Práce pokračují rekonstrukcí 
společných prostor, zbývajících bytů a fasád. Hlavní práce na fasá-
dách je již hotova, můžete tedy vidět, jakou barvu bude dům mít. 
Pracuje se už také v uličce vedle domu, kde probíhá napojování  
dešťové kanalizace ze všech domů.

Oprava chodníků a parkovacích stání v ulici 5. května
Stavba je v plném proudu, byly odstraněny staré chodníky, na straně 
u školky byla zúžena silnice a odkryta dešťová kanalizace. Vpusti  
i kanalizace již hodně dlouho nebyly funkční, proto je třeba je roze-
brat a vyčistit a kvůli výstavbě parkovacích stání i posunout více  
do komunikace. Stavba zatím probíhá i přes drobné komplikace  
velmi rychle. 

Vlastimil Marušák

CO SE DĚJE NA STAVBÁCH?

Provoz mateřské školy 
je na podzimní prázdniny 

29. 10. a 30. 10. 2018 
z organizačních důvodů 

(malý počet přihlášených dětí) 
přerušen.

Školní družina bude 
v době podzimních prázdnin 

(29. 10. a 30. 10. 2018) 
z organizačních důvodů 

(pro nízký počet přihlášených 
dětí) uzavřena.

číslo 10 / říjen 2018
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V  dopoledních hodinách se dne 6. 10. 2018 konalo v obřadní síni 
Goltzovy tvrze slavnostní vítání nových občánků města Golčův  
Jeníkov a obce Podmoky. Kulturní program v podání děvčat  
ze základní školy Elišky Hnědé, Kristýny Nohýnkové, Emy Jiráko-
vé, Kateřiny Štěpánkové a Terezy Dršťákové se všem moc líbil.  
Místostarosta města Bc. Miroslav Mrkvička přednesl slavnostní 
proslov, a poté se rodiče nově narozených občánků podepsali  

do pamětní knihy a pro své děti převzali na památku zlatý přívěšek.
Seznam vítaných občánků obce Podmoky: Johana Fendrychová, 
Mariana Dušková
Golčův Jeníkov: Adéla Sekerová, Marie Hronová, Anna Kotenová, 
Lilien Telváková, Laura Haklová, Eliška Bohuňková, Matyáš Šveřepa.

Anna Melechovská, MěÚ Golčův Jeníkov

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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Měsíc září utekl jako voda a my už nyní můžeme u dětí sledovat, jak 
se utvářejí nové kamarádské vztahy, jak se z malých dětí stávají zod-
povědní předškoláci, a že slziček a volání po maminkách velmi 
rychle ubývá. Důkazem jsou usměvavé tváře dětí.
Jak se dětem daří a jak zvládají první dny ve školce, se přišel podívat 
i Maxipes Fík a nepřišel s  prázdnou, za písničku a podrbání za 
uchem daroval dětem sladkou odměnu. Pro děti to byl velký zážitek. 
Poslední týden v  září jsme si užívali s „Králem Kavalírem“. Téma  
si pro všechny děti připravila třída Motýlků. Král Kavalír připomněl 

dětem, jak se k  sobě máme chovat, aby nám bylo ve školce hezky  
a každý se sem těšil. A nejenom ve školce, ale i v  běžném životě. 
Téma bylo zakončeno hrou „Šipkovaná aneb hledání kouzelných 
slovíček“. Poté, co děti všechna kouzelná slovíčka našly, následovalo 
setkání na školní zahradě, kde jsme si zatancovali, přeříkali básnič-
ku a všichni dostali „Řád Krále Kavalíra“. Téma se velmi vydařilo  
a všichni jsme si ho jaksepatří užili. 

Za MŠ R. Piskačová a S. Šulcová

ZÁŘÍ VE ŠKOLCE

S první polovinou podzimní části sezóny můžeme být vcelku spoko-
jeni. Z úvodních 8 zápasů jsme prohráli pouze 1x. V úvodu jsme  
na domácím hřišti přivítali Herálec, který ještě minulou sezónu hrál 
krajskou soutěž. Úvod zápasu se nám povedl a rychle jsme vedli.  
V průběhu 1. poločasu však hosté začali být lepší a do kabin se šlo  
za stavu 1:1. Druhý poločas byl z naší strany výborný a zaslouženě 
jsme si odvezli výsledek 3:1. 
Druhý zápas ve Věžnici jsme, bohužel, po našich dvou chybách  
prohráli 2:1 a odjeli bez bodu. 
Dalším soupeřem nám byl tým z Přibyslavi. Tam jsme v první polo-
vině neproměnili velké množství vyložených šancí, a tak půle  
skončila naším vedením pouze 1:0. Druhý poločas se hra začala  
vyrovnávat a přes šance na obou stranách se skóre již nezměnilo. 
Čtvrtý zápas jsme zavítali do Světlé nad Sázavou. Zde jsme předved-
li velmi špatný 1. poločas, kdy jsme prohrávali 4:1. Do druhé půle 
jsme však nastoupili zcela vyměněni a předvedli výkon vedoucí  
ke srovnání na finální výsledek 5:5. 

Na pouť jsme na domácím hřišti přivítali tým Starého Ranska, který 
také minulou sezónu hrál výše. Zápas byl důrazný a skončil výsled-
kem 1:1. 
V následujícím kole jsme vybojovali remízový bod v Ledči nad Sáza-
vou. Začátek začal hostující chybou a proměněním šance hráčů  
Golčova Jeníkova. Ovšem v druhé půli dokázalo mužstvo Ledče nad 
Sázavou vyrovnat. Poté se situace s naším vedením o gól, než druhý 
tým opět vyrovnal, opakovala, a tak zápas dopadl remízou 2:2. 
V 7. zápase jsme si na domácím hřišti poradili s týmem Okrouhlice 
a zvítězili poměrem 4:1. 
8. zápas také přinesl Jeníkovu remízu, a to tentokrát v Dolním  
Městě, kdy domácí vedli a my jsme srovnali po stupňovaném tlaku 
až v nastaveném čase. 
Věříme, že i další část podzimní sezóny bude úspěšná a přinese  
dobré výsledky.

Tomáš Koten a Lucie Šulcová

AKTUALITY Z FOTBALOVÉHO ODDÍLU MUŽŮ 
TJ SOKOL GOLČŮV JENÍKOV Z.S.
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Na začátku letošního školního roku nás čekalo při příchodu do ško-
ly příjemné překvapení - nově zrekonstruované chodby a schodiště 
ve staré budově. Třídní učitelé a učitelky ve třídách přivítali své žáky 
a žákyně. Zvlášť slavnostní zahájení proběhlo v  první třídě, kam  
se za děvčaty a chlapci dostavili zástupci města a školy a popřáli  
jim hodně úspěchů. 
V úterý 4. září přišli prvňáčky pozdravit deváťáci a předali jim vlast-
noručně vyrobené dárky.
V prvním týdnu jsme sportovali. Žáci a žákyně 9. ročníku ve spolu-
práci s vyučujícími TV připravili na víceúčelovém hřišti šest disci-
plín ze Sazka Olympijského víceboje. Ve středu 5. 9. se zapotili žáci 
druhého stupně a v pátek 7. 9. žáci prvního stupně. Počasí přálo, což 
přispělo k  pěkným sportovním výkonům. Ve stejné dny se také 

uskutečnilo cvičení v přírodě, 
při kterém děti posilovaly  
svoji fyzickou kondici.
Chlapci a děvčata ze 4. roční-
ku zahájili ve středu 5. září 
plavecký výcvik v Havlíčkově 
Brodě, který potrvá až do lis-
topadu.
Ve čtvrtek 13. 9. přijeli do naší 
školy za žáky deváté třídy  
bývalí i současní studenti SPŠ 
stavební z  Havlíčkova Brodu, 
aby jim předali nejen infor-
mace o studiu na této škole, 
ale také své osobní zkušenosti.
V  odpoledních hodinách  
téhož dne proběhla schůzka 

rodičů dětí prvního ročníku s třídní učitelkou a paní vychovatelkou.
V úterý 25. září se konala beseda deváťáků se zástupcem SOŠ a SOU 
technického Třemošnice.     
Dveře naší školy zůstaly otevřené pro širokou veřejnost ve čtvrtek 
27. a v pátek 28. září. Návštěvníci, které po škole provázeli chlapci  
a dívky osmých a devátých tříd, si mohli prohlédnout obě budovy.

Podrobnější informace najdete na webových stránkách naší školy.

Miroslava Nigrinová, 
ZŠ Golčův Jeníkov   

ZÁŘÍ NA NAŠÍ ŠKOLE

Při výchově kluků a holek se často hovoří o podpoře jejich kreativity. 
Klukům z technického kroužku Sedmička za jejich kreativitu a neo-
třelý pohled na zdánlivě jasnou věc poděkoval president Ústředního 
automotoklubu ČR Oldřich Vaníček.
Pokud se alespoň trochu zajímáte o Formuli 1, tak jste určitě zare-
gistrovali, že od letošní sezóny jsou vozy F1 doplněny ochranným 
rámem nad hlavou pilota. Tento rám je připevněn k monopostu  
na třech místech. Vpravo a vlevo za pilotem a jednou přímo  
před pilotem, tedy v jeho zorném poli.Kluci přišli s nápadem,  
že by bylo lepší, pokud by byl ochranný rám připevněn k monopostu 
po stranách. Svůj první nápad dál rozvíjeli i s pomocí 
vedoucích kroužku pana Petra Kottinga a Jiřího  
Nápravníka. 
Nejprve si vzali tužku a papír, později sedli k počítači 
a vytvořili návrh, který následně zaujal i presidenta 
ÚAMK. Řešení je v podstatě velmi jednoduché. Spočí-
vá v tom, že by byl ochranný rám v přední části při-
pevněn k monopostu v místě, kde jsou zpětná zrcátka. 
Co by to znamenalo pro piloty F1? Měli by nad sebou 
ochranný rám, ale jeho vzpěry by nebránily ve výhle-
du, jak je tomu u současného řešení. Vzpěry by byly  
v místech, kde jsou dnes sloupky, které drží zpětná  
zrcátka.
Kluci ukázali, že pokud dostanou prostor a zajímavé 
zadání úkolu, tak se dokáží sami zajímat o problém  
a dokáží hledat a nacházet nová řešení.

Kreativita by se neměla omezovat pouze na videa na Youtube nebo 
na grafiku www stránek.
ČR byla a je především průmyslová země a i v budoucnosti budeme 
potřebovat dobré konstruktéry a techniky. Kluci v Sedmičce  
se na tuto cestu vydali již dnes. 

Nadační fond Sedmička
Golčův Jeníkov

www.sedmicka.org

ZA SKUTEČNOU KREATIVITU PRO F1 PODĚKOVAL 
KLUKŮM ZE SEDMIČKY ŠÉF ÚAMK DR. VANÍČEK

číslo 10 / říjen 2018
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První železnicí na území dnešního Česka byla trať z Vídně do Břec-
lavi z roku 1838 a v roce 1845 byla dokončena trať z Olomouce  
do Prahy. Stavbu této trati řídil rodák z blízkých Bratčic Ing.  
Jan Perner. V roce 1867 byla zahájena jednání o stavbě dráhy  
z Kolína do Jihlavy a již 7. prosince 1869 byl zahájen provoz do želez-
niční stanice Golčův Jeníkov, tedy na současné nádraží. Z podnětu 
některých občanů (zejména formanů a povozníků, kterým šlo  
o práci) i městského zastupitelstva bylo bohužel nádraží postaveno 
několik kilometrů od města v katastru Skryje, a ne tedy na původně 
předpokládaném místě, na kterém je dnes zastávka Golčův Jeníkov 
město. Kolem železniční stanice začala později vyrůstat místní část 
zvaná Nádraží, která se ale součástí Golčova Jeníkova stala až v roce 
1960. Zbývající část trati přes katastr Jeníkova do Německého Brodu 
byla uvedena do provozu 21. prosince 1870. Nelze než obdivovat  
tu rychlost při stavbě dráhy v nelehkých podmínkách.
Rozhodnutí nevýhodné pro město bylo naopak výhodné pro majite-
le hostačovského cukrovaru Neupauera, který později postavil  
i vlečku o délce 4011 m z nádraží Golčův Jeníkov do Hostačova.  
Stanice Golčův Jeníkov byla velmi rušná a hospodářsky využívaná, 
zemědělci sem přiváželi své produkty z širokého okolí a dráha slou-
žila i živnostníkům a obchodníkům i rozvíjejícímu se průmyslu. 
Původní nádraží mělo 3 koleje, skladištní kolej, vodárnu, dva dom-
ky pro zřízence a i točnu. Golčův Jeníkov byl v roce 1870 konečnou 
stanicí a ještě v 50. letech 20. století zde některé osobní vlaky konči-
ly. Staniční budova byla postavena v roce 1870 a bez podstatných 
změn slouží dodnes (byla v ní určitou dobu i nádražní restaurace).  
Pro operativní řízení železniční dopravy byla ale podobně jako  
v obdobných stanicích v 90. letech 20. století postavena zvláštní 
nová budova. 
A ještě jedna zajímavost pro G. Jeníkov a okolí. Prvním ministrem 
železnic ČSR byl v letech 1918–1919 Dr. Isidor (později Bohdan)  
Zahradník (1864–1926), který jako železniční referent Národního 
výboru už 28. října 1918 na Hlavním nádraží v Praze sdělil,  
že vznikl československý stát a že se nařizuje úřadovat česky.  
Dr. Zahradník pocházel z Hostačova, podobně jako jeho bratr  
Bohumil Zahradník – Brodský (1862–1939), ve své době velmi  
známý autor několika desítek knih tzv. lidové četby.
Největší problémy měla stanice s vodou pro parní lokomotivy.  
Studeň pod vodárnou brzy nestačila, a ježto panství Hostačov odmí-
talo umožnit odběr vody z Jezuitského rybníka, nezbylo dráze než 
zakoupit mlýn v Sirákovicích a z tamního rybníka vodu čerpat a vést 
ji pak potrubím přes Stupárovice na nádraží. U tohoto rybníka,  
kde byla čerpací stanice, je z této doby ještě zachován domek, který 
je typický pro budovy na nádražích. Vedle silnice ze Sirákovic  
do Jeníkova je ještě dodnes, nyní se postupně rozpadající, rezervoár. 
Výstavbou vodovodu byla záležitost zásobování vodou vyřešena  
definitivně v 60. letech 20. století.
Třeba dodat, že trať z Kolína do Německého (nyní Havlíčkova) Bro-
du měla podstatně méně stanic než dnes. K tomu jedna zajímavost. 
Ze zápisu o schůzi zastupitelstva obce Skryje ze dne 24. července 
1919 vyplývá, že zde byl podán návrh, aby bylo žádáno ministerstvo 
železnic o změnu názvu nádraží Golčův Jeníkov na název Skryje – 
Chráštice, návrh byl odsouhlasen a žádost byla 17. července 1919 
odeslána. Je zřejmé, že nebyla kladně vyřízena, ač anomálie,  
že nádraží města Golčova Jeníkova leželo v katastru obce Skryje,  
trvala, a to až do roku 1960. Je zde otázka, zda tato žádost docela 
důvodná nebyla již podána pozdě. A je další otázka, jak by podobná 
žádost dopadla před rokem 1894, když do této doby vlaky jezdící  
z Kolína zastavovaly v Kutné Hoře, v Čáslavi, pak fakticky ve Skry-
jích a poté míjely město Golčův Jeníkov a zastavily v Leštině (další-
mi stanicemi byly pak Světlá nad Sázavou, Okrouhlice a Německý 
Brod). Chyba jeníkovského městského vedení, které neumožnilo  
postavit nádraží ve městě, byla odstraněna po dlouhých jednáních 

(rozhodující vliv měl starosta PhMr. Jan Thon) tím, že byla zřízena 
ve městě zastávka. Na dnešní zastávce Golčův Jeníkov město zasta-
vil vlak až v roce 1894.  Od 15. května 1927 staví na této zastávce také 
některé rychlíky. Dalším krokem vpřed bylo postavení druhé koleje 
v roce 1939. V souvislosti s elektrifikací trati v roce 1966 byla posta-
vena i napájecí stanice, což byla vlastně první větší změna tvářnosti 
areálu nádraží. Dlouholetým specifickým problémem byl u zastávky 
železniční přejezd. Jednak zde bylo před vybudováním obchvatu 
města několik vážných dopravních nehod a jednak byla řešena otáz-
ka povrchu silnice na tomto přejezdu, uspokojivě to bylo vyřešeno 
až v posledních desetiletích. Třeba ještě dodat, že v letech 2015  
až 2016 byla provedena úplná rekonstrukce železničního svršku 
mezi stanicemi Golčův Jeníkov a Vlkaneč, oficiálně nazvaná odstra-
nění nedostatečných parametrů trati, při tom byla zpevněna řada 
přístupových cest a na zastávce Golčův Jeníkov město byla výrazně 
prodloužena nástupiště a zábradlím byla tato nástupiště oddělena 
od okolních zarostlých ploch, čímž zastávka nabyla vzhledu skuteč-
ného nádraží. Byl postaven i telekomunikační stožár, byl zbourán 
domek, původně stanoviště závoráře, byly upraveny příchody  
a odchody z nástupišť a byla položena nová zámková dlažba.  
Na trati v lese byl zbourán domek zvaný hláska či hradlo Podmoky.
Golčův Jeníkov byl vždy důležitou stanicí na trati 230 (dříve 23)  
a zastavovaly zde prakticky všechny rychlíky, někdy dokonce  
i mezinárodní. Tak například v letních měsících v roce 2007 jeden 
mezinárodní rychlík vyjížděl v 7.54 hod. z Prahy hlavního nádraží, 
zastavil v Golčově Jeníkově na zastávce v městě v 9.20 hod. a násle-
dující den byl v 5.45 hod. ve Splitu, čili to byla cesta z Jeníkova  
k Jaderskému moři bez přestupování. Význam zastávky se zvýšil  
zejména v době, kdy trať z Prahy do Brna přes Havlíčkův Brod  
se stala dočasně hlavním tahem. Dne 2. 6. 1991 první vlak EuroCity 
na území Česka Antonín Dvořák na trati Praha – Brno projel i přes 
G. Jeníkov.
Na závěr nelze přehlédnout, že železniční zastávka Golčův Jeníkov 
město byla i důležitou přestupní stanicí pro dopravu autobusovou. 
Už od roku 1912 jezdil pravidelně autobus z Golčova Jeníkova  
do bývalého okresního města Habry a ještě v 60. a 70. letech minulé-
ho století, kdy nebyla tak rozvinutá doprava soukromými automobi-
ly, byl Jeníkov důležitou stanicí pro desítky Chotěbořáků, kteří zde 
přestupovali na autobus do Chotěboře, jenž byl pro ně samozřejmě 
časově i finančně výhodnější než cesta vlakem do Havlíčkova Brodu 
o odtud dalším vlakem do Chotěboře.  

LITERATURA A PRAMENY:
CISÁR Vladimír, ČERNÝ Karel, LÍBAL Jaroslav, NAVRÁTIL  
Martin: Železniční trať Jihlava - Něm. Brod – Kolín na starých  
pohlednicích, 2011
SCHREIER Pavel: Naše dráhy ve 20. století, 2010
HOLÝ Jaroslav: 140 let železniční trati Kolín – Golčův Jeníkov, Listy 
z Golčova Jeníkova, č. 3, 2009
Jízdní řád ČD 2006/2007
Spisové materiály ČSD – Odbor pro udržování trati Čáslav a ČSD – 
Traťová distance Havlíčkův Brod

JUDr. Jaroslav Holý

KAPITOLY Z DĚJIN GOLČOVA JENÍKOVA – VII.
ŽELEZNIČNÍ  DOPRAVA
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Zastupitelstvo města
Kraj: Kraj Vysočina

Okres: Havlíčkův Brod
Obec: Golčův Jeníkov

VÝSLEDKY VOLEB

Výsledky voleb – Obec Golčův Jeníkov – souhrnné informace
Počet 

volených 
členů 

zastupi-
telstva

Počet 
volebních 

obvodů

Okrsky
Voliči 

v seznamu
Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

celkem zpr. v %

15 1 2 2 100,00 2 120 1 232 58,11 1 230 16 812

Výsledky voleb – Obec Golčův Jeníkov
Kandidátní listina Hlasy

Počet 
kandidátů

Přepočtený 
základ 

dle počtu 
kandidátů

Přepočtené 
% 

platných 
hlasů

Počet 
mandátů

Podíly 
hlasůčíslo název abs. v %

1 GJ 365 3 407 20,27 15 16 812,00 20,26 3 X

2
Komunistická str. Čech 
a Moravy 488 2,90 8 8 966,40 5,44 0 X

3
Křesť. demokr. unie
- Čs. str. lid. 992 5,90 15 16 812,00 5,90 1 X

4
Občanská demokratická 
strana 4 830 28,73 15 16 812,00 28,72 5 X

5
Česká str. sociálně 
demokrat. 1 014 6,03 15 16 812,00 6,03 1 X

6
Otevřené město Golčův 
Jeníkov 4 355 25,90 15 16 812,00 25,90 4 X

7
SO PRO MĚSTO 
GOLČŮV JENÍKOV 1 726 10,27 15 16 812,00 10,26 1 X

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE SVĚTLÁ NAD SÁZAVOU

Pobočka DDM Golčův Jeníkov nabízí
volná místa v kroužcích pro děti:

Mažoretky /vede Dominika Semerádová/:
každé úterý 15.30–16.30 hod. pavilon vedle ZŠ, od 5 let

Street dance /vede Martina Pejcharová/ středa 15.30–16.30 hod. pavilon vedle ZŠ, 
školáci, kroužek naplněn, ale!!! nová možnost založení 2. skupiny 16.30–17.30 hod. 

volejte: 737 710 312, pište: ddm.svetla@tiscali.cz

Badminton čtvrtek /vede Taťána Honkyšová, Jana Vidourková, 1. infoschůzka 11. 10. 2018, od 16.00 hod. 
v sokolovně GJ/, otevřeme podle zájmu, pro badminton nadále zůstanou čtvrtky 15.30–16.30 hod.

číslo 10 / říjen 2018
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